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Side 2

Spørgsmål: I svaret af 3. september 2012 på alm. del – spm. 757 fremhæver ministeren, at 
der er et ressourcehensyn at tage i forhold til, hvor mange DBO’er der kan forhandles. I ly-
set af vigtigheden af DBO’erne og efterspørgslen på nye og flere DBO’er fra erhvervslivet, 
vil ministeren så være villig til at afsætte øgede ressourcer til at forhandle DBO’er, hvilket 
jo bl.a. er et skridt, som Sverige tog i kampen om at have de bedste DBO-rammevilkår for 
svensk erhvervsliv? 

Svar: Jeg vil først anføre, at jeg ikke er bekendt med, at Danmarks dobbeltbeskatnings-
overenskomster (DBO’er) med andre lande generelt giver danske erhvervsvirksomheder 
dårligere skattevilkår i de pågældende lande i forhold til erhvervsvirksomhedernes uden-
landske konkurrenter.

Jeg vil så tilføje, at der altid vil være plads til forbedringer. Jeg er derfor enig i, at det dan-
ske DBO-net hele tiden skal være opdateret. 

Skatteministeriets ressourcer må hele tiden prioriteres efter, hvilke opgaver der er på det 
pågældende tidspunkt. I den forbindelse tillægger jeg det stor betydning, at der er ressour-
cer til at holde Danmarks net af DBO’er med andre lande på linje med erhvervslivets behov 
og nutidens forhold.

På den anden side agter jeg ikke at afsætte ressourcer til at forhandle DBO’er med lande,
som kun har meget få DBO’er, og hvor erfaringen viser, at der ikke er en realistisk udsigt 
til, at forhandlingerne vil resultere i en DBO, som bliver underskrevet og får virkning.      


